
 
STICHTING ONDERSTEUNING SENIORENVERENIGINGEN LEUDAL 

 
 
Gebruik spreekrecht commissie sociaal d.d. 20-6-2016 
 
Geachte commissieleden. 
 
Mijn  naam is Jan Schreurs, functie  penningmeester van de Stichting Ondersteuning 
Seniorenverenigingen Leudal thans sprekend als afgevaardigde van de seniorenverenigingen/KBO 
afdelingen in de Gemeente Leudal. 
 
Vertegenwoordig 16 verenigingen met een totaal aantal leden van ruim 3.900. 
Of met andere woorden ruim 10% van het inwoneraantal. 
 
Het beleidskader accommodaties en subsidies dat u vandaag gaat behandelen schept onrust in de 
wereld van de senioren in uw gemeente. 
 
Historie: 
Tot en met 2010, ontvingen seniorenafdelingen subsidie welke bestond uit twee delen: 

1) Subsidie voor het organiseren van Meer Bewegen Voor Ouderen. 
2) Subsidie basisbedrag, aantal leden  en geraamde huurkosten. 

 
Als rekenvoorbeeld afdeling Horn.  Subsidiebeschikking 2010. 
Subsidie berekening 2010. `  Subsidie berekening 2013. 
Basisbedrag                      €    275,00 Vast bedrag   € 1.000,00 
Leden 201 x € 4,00  €    804,00 Leden 203 x € 12,50  € 2.537,50 
Geraamde huurkosten  €    320,00 Totaalbedrag   € 3.537,50 

 Meer bewegen voor ouderen € 1.783,54 
 Totaalbedrag   € 3.182,54 
 
 Subsidie 2011 33% nieuw en 66% oud. 
 Subsidie 2012 66% nieuw en 33% oud. 
 Subsidie 2013 100% nieuw 
 
Verder werd er in 2013 afgegeven een subsidiebeschikking 2014-2017. 
 
In 2015 besluit tot korting op subsidies m.i.v. 2016. 
 
Brief van de seniorenverenigingen aan Gemeente Leudal van 27-10-2015, reactie in mei 2016 we 
zullen nagaan hoe hierop te reageren!.. 
 
In maart 2016 wordt korting 2016 weer teniet gedaan. 
 
 
 
 
 
 
 



Graag wil ik uit het  beleidskader accommodaties en subsidies en overige stukken behorende bij 
agendapunt 6a enkele passages de revue laten passeren en opmerkingen bij plaatsen. 
 
Beleidskader. 
Op pagina 4 onder 2. “De Consequenties voor de accommodaties en het subsidiebeleid zijn echter 
nog niet getrokken”. == Grote onzekerheid voor de verenigingen== 
Op pagina 5 onder d) “Als het gaat om ouderen is het in beweging blijven goed voor de conditie en 
voor sociale contacten; het draagt daarmee bij aan het zo lang mogelijk zelfstandig wonen en leven”. 
==Naar mijn mening ook  de reden van subsidiëring Meer Bewegen van Ouderen in het verleden== 
Op pagina 7, “Hierin zal de nadruk meer liggen op de bijdrage aan de maatschappelijke functie die de 
stichting of vereniging heeft”. ==Hierbij ook de denken aan de cliëntondersteuning welke via VOA 
(vrijwillige ouderenadviseur) en Huba ( belastinginvuller) wordt gegeven. 
 
Waarom op pagina 9 wordt gesproken over seniorengroepen i.p.v. seniorenverenigingen is niet 
duidelijk. 
Op  pagina 4 Beleidskaders, eerste alinea mag het woord “wordt” verwijderd worden. 
Op pagina 12 in de alinea “Accommodaties die op lange termijn enz. mag  het woord “worden” 
gewijzigd worden  in “wordt”.  
Pagina 14 onder b)” Activiteiten met een meetbare preventieve functie vanuit de bril van het Wmo-
beleid, kunnen voor aanvullende subsidies in aanmerking komen”. = seniorenverenigingen 
organiseren o.a.  deze activiteiten”.  De vraag rijst waarom het WMO-beleid hier maatgevend wordt 
gemaakt. Eerder geeft het college aan dat de nadruk wordt gelegd op de maatschappelijke functie 
die de organisatie heeft. Dat omvat veel meer dan het WMO-kader omvat. Wij verwijzen naar de 
brief die wij op 27 oktober vorig jaar aan het college en aan de fracties in de gemeenteraad hebben 
gestuurd. Hierbij moet u bedenken dat de seniorenverenigingen (met uitzondering van 4) een deel 
van hun activiteiten realiseren via KBO Limburg, de gezamenlijke bond van de seniorenafdelingen in 
Limburg. Deze Bond wordt bestuurd door de lokale verenigingen en de leden betalen via contributie 
een aanzienlijke financiële bijdrage voor de activiteiten die de Bond voor de leden uitvoert. Het 
overzicht dat wij stuurden van de activiteiten die op deze manier wordt georganiseerd en uitgevoerd 
laat zien dat het om veel meer gaat dan alleen WMO-zaken. En het zijn stuk voor stuk activiteiten 
waarin de maatschappelijke betekenis van de seniorenverenigingen tot uitdrukking komen. De 
gemeente kan daar niet aan voorbijgaan. De wijze waarop de seniorenverenigingen een deel van hun 
activiteiten organiseren en uitvoeren voldoet bovendien aan de wens van de gemeente om meer in 
samenwerking met anderen te doen en daarmee de kwaliteit en efficiency te verbeteren. 
 
Ook te lezen op pagina 14, “In het najaar van 2016 worden de subsidieregelingen na overleg met 
betrokken organisaties in bovenstaande zin aangepast en aan de raad voorgelegd”. =Waartoe dient 
overleg als aanpassing al vast staat en hoe is de uitwerking richting begroting 2017= Hoe te rijmen 
met gestelde op  pagina 18 waar staat aangegeven dat in juli 2016 al informatie over het 
Beleidskader, het basisniveau subsidie 2017 en over de ontwikkeling van nieuwe subsidieregelingen  
naar verenigingen en stichtingen gaat? 
 
Geef in overweging om naast een bestemmingsreserve ook een continuïteitsreserve  in mindering  te 
brengen op eigen middelen. 
 
 
 
 
 
 
 
 



Nieuwe subsidieregelingen 
Raadswerkgroep 19 mei 2016 – verslag 
Voel me genoodzaakt om te reageren op gestelde op pagina 2 onder 4. 
“Een flink deel van de subsidies gaat naar bijdragen aan ZijAktief en Kabo”. 
Voor Kabo (katholieke arbeidersbond) te lezen KBO-Limburg (katholieke bond van ouderen). 
Ik verwijs hier naar hetgeen ik hiervoor heb gezegd. Het is onjuist en misleidend te stellen dat een 
flink deel van de subsidie naar KBO gaat. Het betreft de financiering door de seniorenverenigingen 
van maatschappelijke activiteiten die zij via KBO-Limburg organiseren en uitvoeren. 
 
Raadsvoorstel versus Raadsbesluit 
Raadsvoorstel: “Beleidskader subsidies en accommodaties sociaal domein” 
Raadsbesluit geeft aan: “Beleidskader accommodaties en subsidies, sociaal domein”. 
Raadsbesluit: voor Fonds Maatschappelijke Activiteiten in besluit onder 2 en 3 zelfde schrijfwijze 
hanteren en punt 3 en 4 beëindigen met “.”. 
 
Subsidies sociaal domein – versie 2-6-2016 
De op pagina 2 onderdeel  accommodaties opgenomen bedragen onder Gemeenschapshuizen 
ontbreken in het totaal subsidies accommodaties en dus ook in het totaal subsidies sociaal domein. 
 
Gelet op de inzet van de seniorenverenigingen in de Gemeente Leudal om o.a. via de programma’s 
Meer Bewegen Voor Ouderen en de activiteiten welke via KBO-Limburg  worden georganiseerd om 
de ouderen actief en sociaal bezig te houden zodat ze zolang mogelijk thuis kunnen blijven wonen. 
 
De cliëntondersteuning welke geboden wordt via Voa en Huba: getrainde vrijwilligers die naast 
informatie ook ondersteuning bieden aan burgers die een advies wensen voor hun problematiek. 
 
Hetgeen verder verwoord is in het schrijven van de seniorenverenigingen aan “Het College van 
Burgemeester en Wethouders van de gemeente Leudal”  i.a.a. de fracties in de gemeenteraad. 
 
Verzoeken wij u om de thans in het programma opgenomen korting op de subsidie te heroverwegen 
mede gezien het feit dat door deze korting ook gekort wordt op de in de subsidie verweven bijdrage 
voor de programma’s Meer Bewegen voor Ouderen. Deze programma’s  zijn zoals in beleidsstukken 
staat zeer waardevol  om de ouderen actief te houden. 
Wellicht dat indeling van seniorenverenigingen onder “Zorg” waarop geen korting wordt toegepast 
i.p.v. onder “Andere Doelgroepen” beter tot zijn recht komt.  
 
Tot slot nog de volgende opmerking. In de inleiding van het beleidskader wordt ingegaan op de 
demografische ontwikkelingen. “Minder jongeren, meer ouderen, en een daling van het totaal aantal 
inwoners”, wordt geschreven. U weet ook dat het voor de ouderen steeds moeilijker wordt zich 
staande te houden en zich te weren. Dat is het geval op het terrein van de WMO maar ook 
daarbuiten. In het beleidskader wordt terecht speciale aandacht besteed aan de jeugd. Maar, is er 
niet evenveel reden om specifiek aandacht te besteden aan de senioren in uw gemeente. De 
seniorenverenigingen in uw gemeente hebben geen goed gevoel bij de aandacht die het college hen 
geeft en zijn ongerust. Het voorliggende beleidskader geeft er onvoldoende blijk van dat het 
bewustzijn bestaat dat de problematiek van de ouderen in de gemeente Leudal serieuze en 
systematische aandacht nodig heeft van het gemeentebestuur. Wij vragen uw raad en het college 
daarom een stevige correctie op dit beleidskader aan te brengen.  
 
Mede namens alle seniorenverenigingen in de Gemeente Leudal bedankt voor uw aandacht maar 
denk bij besluitvorming vooral ook aan de meerwaarde welke de seniorenverenigingen voor weinig 
geld bieden 

Horn 20-6-2016. 


